

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ

၏ကျောင်းသားထုနှင့် ပြည်သူလူထုထံသို့

အကြောင်းခံစာ

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်နေ့.



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၏ ကျောင်းသားထုနှင့် ပြည်သူလူထုထံသို့ အစီရင်ခံစာ

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၊ ရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၆ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၏ အခြေခံမူများဖြစ်သည့် (၁) ကျောင်းသားအခွင့်အရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီ ပညာရေး၊ (၂) ဒီမိုကရေစီအပြည့်အဝပေါ်ပေါက်ရေးနှင့် အာဏာရှင်စနစ်ဆန့်ကျင်ရေး၊ (၃) ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေး တို့ကို ရပ်တည်ကိုင်စွဲကာ သမဂ္ဂလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ လှုပ်ရှားမှုများကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် စစ်တပ် အာဏာသိမ်းချိန်တွင်လည်း အရေးပေါ်ကြေညာချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ကာ စစ်အာဏာရှင်စနစ် အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းရေးတိုက်ပွဲကို (၁) စစ်အာဏာရှင်စနစ်အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းရေး၊ (၂) ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အပြီးတိုင်ဖျက်သိမ်းရေး၊ (၃) ဒီမိုကရေစီအပြည့်အဝရရှိရေး ဟူသည့် မူဝါဒ (၃) ချက်ဖြင့် အဖိနှိပ်ခံလူထုနှင့်အတူ ပူပေါင်းတိုက်ပွဲဝင် လျက်ရှိပါသည်။ သို့ပါ၍ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ စစ်အာဏာသိမ်းမှုနောက်ပိုင်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများ သမဂ္ဂ၏ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ကျောင်းသားထု နှင့် ပြည်သူလူထုထံသို့ အစီရင်ခံစာပြအပ်ပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်

- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် စစ်အာဏာသိမ်းမှုကို ဆန့်ကျင်ကြောင်း သမဂ္ဂတဖွဲ့တည်း အနေဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကျောင်းတွင်းအသင်းအဖွဲ့များနှင့်အတူလည်းကောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၏ စစ်အာဏာရှင်စနစ် အမြစ်ဖြတ် ချေမှုန်းရေးတိုက်ပွဲကို မူဝါဒ (၃) ချက်ဖြင့် ရပ်တည်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အရေးပေါ်ကြေညာချက်တစ်စောင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဆရာ၊ ကျောင်းသားအသင်းအဖွဲ့များနှင့်အတူ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ ဝန်ထမ်းများအား CDM ပြုလုပ်ရန်အတွက်လည်း တိုက်တွန်းစာ ပူးတွဲထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၄ ရက်နေ့တွင် “အလုံးစုံဒီမိုကရေစီရရှိရေး”ကို ဦးတည်ရန် “ရှောင်ရှားအပ်သည့် တိမ်းညွတ်မှု”ဟု သည့် ဆောင်းပါးတို့ကို ဖြန့်ဝေခဲ့သည်။
- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်နေ့တွင် လူ့ဘောင်သစ်လူငယ်၊ တော်လှန်သောဒီမိုကရေစီတပ်ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံအထွေထွေ အလုပ်သမားသမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ်၊ သွေးစည်းညီညွတ်သောသမဂ္ဂများ အဖွဲ့ချုပ်တို့နှင့်အတူ အလုပ်သမားထုသပိတ် စစ်ကြောင်းတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ပြီး “စစ်အာဏာရှင်ဆန့်ကျင်ရေးလူထုလှုပ်ရှားမှု” မူဝါဒများ ဖြန့်ဝေခဲ့သည်။ ထို့နောက်တွင်ပင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂသည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရှေ့မှ လှည်းတန်းစိန်ဂေဟာရှေ့အထိ ချီတက်ကာ စစ်အာဏာရှင်ကို ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြခဲ့ကြသည်။
- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂသပိတ်စစ်ကြောင်းသည် စံရိပ်ငြိမ်နှင့် လှည်းတန်းတို့တွင် စစ်အာဏာသိမ်းမှုကို ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြခဲ့ပြီး ဆန္ဒပြရင်း တွေ့ကြုံလာနိုင်သည့် အန္တရာယ်များအား ကာကွယ်ရန်လက်စွဲများလည်း ဖြန့်ဝေခဲ့သည်။
- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂသပိတ်စစ်ကြောင်းသည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရှေ့မှ စတင်ကာ မြေနှိကုန်းအထိ ဖက်ဆစ်စစ်အာဏာရှင်စနစ်တိုက်ဖျက်ရေးလှုပ်ရှားမှုအဖြစ် ချီတက်ခဲ့ကြရာ သိန်းချီသောပြည်သူလူထုသည် စစ်ကြောင်းတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ကြသည်။
- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ်၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂအပါအဝင် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂများ၊ အလုပ်သမားသမဂ္ဂများပါဝင်သော စစ်အာဏာရှင်အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းရေး သပိတ်စစ်ကြောင်း သည် မြေနှိကုန်းမှ ဆူးလေသို့ ချီတက်ခဲ့ကြပြီး ကျောင်းသား၊ အလုပ်သမားခေါင်းဆောင်များက ပြည်သူလူထုကို စည်းရုံးဟောပြောခဲ့ကြသည်။
- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂနှင့် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ (ဗကသ) သပိတ်စစ်ကြောင်းတို့သည် ဗဟိုဘဏ်အနီးတွင် စုရုံးနေသော ပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်းကာ CDM အရှိန်မြှင့်တင်ရေးလှုပ်ရှားမှုအဖြစ် ကြွေးကြော်သံများ၊ သံချပ်များကို ပြည်သူများနှင့်အတူ ရွတ်ဆိုခြင်း၊ ပြည်သူလူထုကို စည်းရုံးဟောပြောခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။
- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ သပိတ်စစ်ကြောင်းသည် ပုဇွန်တောင်ပန်းခြံမှ စတင်ထွက်ခွာခဲ့ပြီး ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ (ဗကသ) သပိတ်စစ်ကြောင်းနှင့် ပူးပေါင်းကာ ဆူးလေသို့ ချီတက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဆူးလေတွင် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ်သပိတ်စစ်ကြောင်းနှင့် ထပ်မံပူးပေါင်းခဲ့သည်။
- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် စစ်အာဏာရှင်စနစ် ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေးပူးပေါင်း သပိတ်စစ်ကြောင်းကို ညီနောင်သမဂ္ဂများနှင့်အတူ မြေနှိကုန်းစုရပ်မှ ဆူးလေသို့ စုပေါင်းချီတက်ခဲ့ကြသည်။
- ၀ ထိုနေ့တွင်ပင် စစ်အာဏာရှင်စနစ်တိုက်ဖျက်ရေးအထွေထွေသပိတ်ကော်မတီ (GSC) ဖွဲ့စည်းရာ၌ ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့သည်။
- ၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၂ ရက်နေ့ ၂၂၂၂၂ အထွေထွေသပိတ်နေ့တွင်လည်း ဗကသများအဖွဲ့ချုပ်အပါအဝင် ညီနောင်



ကျောင်းသားသမဂ္ဂများ၊ အခြေခံပညာကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၊ ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ လူငယ်ကဗျာဆရာများသမဂ္ဂ - ဗလကသတို့နှင့် ပူပေါင်းကာ စစ်အာဏာရှင်အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းရေးလူထုဟောပြောပွဲကို ဆူးလေတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂနှင့် ပူပေါင်းကာ စစ်အာဏာရှင်စနစ် တိုက်ဖျက်ရေး မူဝါဒ ၃ ချက်ပါဝင်သော ပူးတွဲကြေညာချက်တစောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် စစ်အာဏာရှင်ဆန့်ကျင်ရေးအရှိန်မြှင့်လှုပ်ရှားမှုအဖြစ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အတွင်းသို့ ချီတက်ဆန္ဒပြရာ စစ်ကောင်စီတပ်ဖွဲ့များက အဓိပတိလမ်း၊ ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမရှေ့တွင် ပိတ်ဆို့တားဆီးခဲ့ သော်လည်း တက္ကသိုလ်ဝန်ထမ်းများ၏ ဝန်းရံကူညီမှုဖြင့် ဆက်လက်ချီတက်ကာ သမဂ္ဂရင်ပြင်နီ၌ ရင်ပြင်နီကမ္ဘာ့ ကျောက်စာတိုင် စိုက်ထူခဲ့ပြီး ကျောင်းသားထုအစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့သည်။ သမဂ္ဂရင်ပြင်နီတွင် ကျင်းပသော ကျောင်းသားထုအစည်းအဝေးမှ (၁) စစ်အာဏာရှင်စနစ် အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီအပြည့်အဝရရှိရေး၊ (၂) ၂၀၀၈ ခြေဥပျက်သိမ်းရေး၊ (၃) စစ်ကျွန်ပညာရေးကို သပိတ်မှောက်ရေး၊ (၄) စီဒီအမ်ဝန်ထမ်းများကို ကူညီပံ့ပိုး ရေးတို့အား ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။ အဓိပတိလမ်းထိပ်ရှိ ပင်မဂိတ်ဝတွင်လည်း ဗကသများအဖွဲ့ ချုပ်ပါဝင်သော ကျောင်းသားသမဂ္ဂများ၊ ကျောင်းသားအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်သူများက လာရောက် ဝန်းရံခဲ့ကြသည်။ ကျောင်းသားထုအစည်းအဝေးပြုလုပ်ပြီးနောက် ဝန်းရံစောင့်ဆိုင်းနေသော သမဂ္ဂစစ်ကြောင်းများနှင့်အတူ လှည်းတန်း လမ်းဆုံသို့ ဆက်လက်ချီတက်ခဲ့သည်။ ထို့နေ့လှုပ်ရှားမှုတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများအား မိမိတို့ တတ်နိုင် သမျှ အစွမ်းကုန်ကာကွယ်ပေးခဲ့သော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဝန်ထမ်းမိသားစုများအား ကျွန်ုပ်တို့ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားများသမဂ္ဂမှ ဤအစီရင်ခံစာတွင်လည်း ထပ်မံမှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။

၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် GSC ဦးဆောင်သောသပိတ်စစ်ကြောင်းနှင့်အတူ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်အတွင်း အာဏာရှင်ဆန့်ကျင်ရေး ချီတက်ဆန္ဒပြကာ သပိတ်တရားဟောခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

၀ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ရတကသပါဝင်သည့် စစ်အာဏာရှင်စနစ်တိုက်ဖျက်ရေးအထွေထွေသပိတ် ကော်မတီ(GSC)သပိတ်စစ်ကြောင်းသည် တာမွေမှ ပန်းဆိုးတန်းအထိ ချီတက်ဆန္ဒပြခဲ့ကြသည်။ ကျောင်းသား၊ ကဗျာဆရာ၊ အလုပ်သမား ပူးပေါင်းစစ်ကြောင်းသည် တာမွေတွင် ပိတ်ဆို့ထားသော စစ်ကောင်စီတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ဖောက်ထွက်နိုင်ခဲ့ကာ ပန်းဆိုးတန်းလမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်တွင် ယာယီသိမ်းပိုက်ပိတ်ဆို့ကာ မဟာမိတ်ပူ ပေါင်းစစ်ကြောင်းများနှင့်အတူ စစ်အာဏာရှင်ဆန့်ကျင်ရေးသပိတ်တရားများ ဟောပြောပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

၀ မတ်လ (၁) ရက်နေ့တွင် GSC ဦးဆောင်သောသပိတ်စစ်ကြောင်းနှင့်အတူ သာကေတမြို့နယ်တွင် စစ် အာဏာရှင်စနစ်ကျဆုံးရေး ချီတက်ဆန္ဒပြခဲ့သည်။

၀ မတ်လ (၃) ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂပါဝင်သည့် စစ်အာဏာရှင်စနစ်တိုက်ဖျက်ရေး အထွေထွေသပိတ်ကော်မတီ (GSC) သပိတ်စစ်ကြောင်းသည် တာမွေ၊ ကျောက်မြောင်းမြို့နယ်၌ အကြမ်းဖက်အင်း အားသုံးဖြိုခွဲခံရပြီး ကျောင်းသားရာနှင့်ချီ မတရားဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသည်။ မတရားဖမ်းဆီးခံကျောင်းသားများအား အမြန် ဆုံးလွှတ်ပေးရေး အတွက် မိတ်ဖက်ညီနောင်သမဂ္ဂများနှင့် ပူးပေါင်းတောင်းဆိုခြင်း၊ ဖမ်းဆီးခံကျောင်းသားမိဘများနှင့် ဆက်သွယ်ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ချိတ်ဆက်ခြင်းတို့ကိုလုပ်ဆောင်ခဲ့ကာ နိုင်ငံတကာသံရုံးများသို့လည်း အိတ် ဖွင့်ပေးစာပို့ခဲ့သည်။ အဆိုပါစစ်ကြောင်းမှ မတရားအကြမ်းဖက်ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသော သမဂ္ဂဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့ ဝင် ကိုအောင်ဖုန်းမော်ကို စစ်ကောင်စီ၏ လှိုင်သာယာအနောက်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ပုဒ်မ ၅၀၅-က ဖြင့် အလုပ်ကြမ်း နှင့် ထောက်ဒဏ် ၃ နှစ် ချမှတ်ခဲ့ပြီး သမဂ္ဂဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ကိုလေပြေစိုးမိုးမှာလည်း ထောင်တွင်းသပိတ်များ တွင် ဦးဆောင်ပါဝင်မှုကြောင့် ထောင်အာဏာပိုင်များ၏ ရိုက်နှက်နှိပ်စက်ခြင်း၊ တိုက်ပိတ်ခြင်းများကို ခံခဲ့ရသည်။ ကို လေပြေစိုးမိုးသည်လည်း ယခုတိုင် အင်းစိန်ထောင်တွင် မတရားဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ခံနေရဆဲဖြစ်သည်။

၀ မတ်လ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂသပိတ်စစ်ကြောင်းသည် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ (ဗကသ)၊ ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ် ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ (ဗကသ) သပိတ်

စစ်ကြောင်းတိုနှင့်ပူးပေါင်းကာ သာဓကတမြို့နယ်အတွင်းလှည့်လည်ဆန္ဒပြခဲ့သည်။ သမဂ္ဂပူးပေါင်းသပိတ်စစ်ကြောင်းသည် သာဓကတ ကမာကြည်ထိုင်သပိတ်စခန်း၊ သာဓကတ ပင်မသပိတ်စခန်းတို့နှင့်လည်း သွားရောက် ပူးပေါင်းခဲ့သည်။

o မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် စစ်ကျွန်ပညာရေးစနစ်အောက်တွင် ဆက်လက်ပညာသင်ယူမည်မဟုတ်ကြောင်း၊ ဆရာသမဂ္ဂ၊ ကျောင်းသားသမဂ္ဂများ၏ ကိုယ်စားပြုမှုက သက်ဆင်းမည့် တက္ကသိုလ်ကိုယ်စားပြုအဖွဲ့နှင့်သာ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။ ထိုအပြင် ဘာသာရပ်ဌာနအသီးသီးမှ စစ်ကျွန်ပညာရေးကို သပိတ်မှောက်သည့် ကျောင်းသားရာခိုင်နှုန်းမှာ ၉၃.၅၆% ရှိကြောင်းကိုလည်း တပါတည်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

o မတ်လ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် (ကမာရွတ်နယ်မြေ) ရှိ ခြံအမှတ် (၃၄)၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂရုံးခန်းကို စစ်ကောင်စီအကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင်များ ဝင်ရောက်စီးနင်းကာ ရုံးအတွင်းရှိ သမဂ္ဂပိုင်ပစ္စည်းများကို ဖျက်ဆီးကာ သမဂ္ဂရုံးကိုလည်း ချိတ်ပိတ်သွားခဲ့သည်။

o မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် “အားလုံးစုဝေး ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေး” ကြွေးကြော်သံဖြင့် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ (ဗကသ)၊ ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာလူငယ်ကဗျာဆရာများသမဂ္ဂ (ဗလကသ)၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာသပိတ်ကော်မတီ၊ ကြည့်မြင်တိုင်လူငယ်တို့နှင့် ပူးပေါင်း၍ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်အတွင်း ဖက်ဆစ်ဆန့်ကျင်ရေး ချီတက်ကြွေးကြော်ခဲ့ကြသည်။

o မတ်လ (၃၀) ရက်နေ့တွင် YUOPS နှင့်အတူ၊ ဧပြီလ (၄) ရက်နေ့တွင် အခြားသမဂ္ဂများနှင့်အတူ၊ ဧပြီလ (၉) ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ကျောင်းသားသမဂ္ဂ၊ အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာဒီဂရီကောလိပ် ကျောင်းသားသမဂ္ဂ၊ BBP- Resistance၊ CTHH၊ YUOPS၊ We Resist- Burma တို့နှင့်အတူ ကြားကာလဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းရန်၊ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို အပြီးတိုင်ဖျက်သိမ်းရန် CRPH အား အိတ်ဖွင့်ပေးစာများ ပေးပို့ခဲ့သည်။

o ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ကြည့်မြင်တိုင်လူငယ်များ၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ (ဗကသ) တို့နှင့် ပူးပေါင်း၍ စစ်အာဏာရှင်စနစ်ဆန့်ကျင်လှုပ်ရှားမှုအဖြစ် ၂၀၀၈ စစ်ကျွန်ဥပဒေ ကို မီးရှို့ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သည်။

o ဧပြီလ ၄ ရက်နေ့တွင် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂများနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားပြုကော်မတီထံသို့ အချက် (၉) ချက်ပါဝင်သော အနာဂတ်ပညာရေးကတိပြုလွှာတစ်စောင် ပေးပို့တောင်းဆိုခဲ့သည်။

o ဧပြီလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဆရာ၊ ဆရာမများသမဂ္ဂနှင့်အတူ ကြားကာလရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကောင်စီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ယခုအခါတွင် ကြားကာလရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကောင်စီအနေဖြင့် တော်လှန်ရေးကို အခြေပြုသော မြေပြင်ပညာရေးဖော်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက်လည်း ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

o ဧပြီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် အကြမ်းဖက်စစ်ကောင်စီ၏ အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ တက္ကသိုလ်များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန်ကြိုးပမ်းနေမှုအား ကန့်ကွက်ခြင်းနှင့် ကြားကာလအတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည့် ပညာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံမူများနှင့်ပတ်သက်၍ တက္ကသိုလ်ဆရာသမဂ္ဂများကိုယ်စားပြုကော်မတီ၊မန္တလေးတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂတို့နှင့်အတူ ပူးတွဲ ကြေညာချက်တစ်စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

o ဧပြီလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ယူကေအစိုးရအနေဖြင့် အာဏာသိမ်းစစ်ကောင်စီအား အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အဖြစ် သတ်မှတ်အရေးယူရေး အစာငတ်ခံဆန္ဒပြတောင်းဆိုခဲ့ကြသော ယူကေရောက်မြန်မာကျောင်းသားများနှင့်အတူ ရပ်တည်ကြောင်း သဘောထားကြေညာချက်ကို မြန်မာနိုင်ငံရှိ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂများနှင့်အတူ ထုတ်ပြန်ရပ်တည်ခဲ့သည်။

o မေလ တွင် ဖက်ဆစ်ကျွန်ပညာရေးစနစ်ဖျက်သိမ်းရေး၊ ပြည်သူ့ပညာရေးထူထောင်ရေးအတွက် Virtual Federal University (VFU) တည်ထောင်ရာတွင် ပါဝင်ခဲ့သည်။

o မေလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၏ စစ်အာဏာရှင်တော်လှန်ရေး ရက် (၁၀၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ် စကားသံကို ဖက်ဒရယ် FM မှတစ်ဆင့် ပြည်သူ့လူထုထံ ထုတ်လွှင့်တင်ပြခဲ့သည်။



- o မေလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် စစ်အစိုးရအဆက်ဆက်၏ ရက်စက်ယုတ်မာမှုများကို မှတ်တမ်းတင်ထားသည့် နွေဦး တော်လှန်ရေးထဲက သမဂ္ဂရင်ပြင်နီကျောက်တိုင် စိုက်ထူခြင်း ရုပ်သံမှတ်တမ်းကို ထုတ်လွှင့်ခဲ့သည်။
- o ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် စစ်အာဏာရှင်တို့ ကြိုးပေးသတ်ဖြတ်ခဲ့သော ချင်းအမျိုးသားကျောင်းသားခေါင်းဆောင် ဆ လိုင်းတင်မောင်ဦးနေ့ (၄၅) နှစ်မြောက် အခမ်းအနားသို့ ဆလိုင်းတင်မောင်ဦး၏ ရုပ်တည်ချက်များအတိုင်း ဖက်ဆစ် စနစ်ကျဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်တိုက်ပွဲဝင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သဝဏ်လွှာတရပ် ပေးပို့ခဲ့သည်။
- o ဂျူလိုင်လ ၇ ရက်နေ့တွင် (၅၉) နှစ်မြောက် ဆဲဗင်းဂျူလိုင်နေ့ သဘောထားတရပ်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဆဲဗင်းဂျူ လိုင်နှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်းပါးများ၊ ပေါ့ဒ်ကတ်စံများလည်း ပြန်လည် ထုတ်လွှင့်ခဲ့သည်။
- o ဂျူလိုင်လ ၂၃ ရက်နေ့တွင် အင်းစိန်ထောင်တွင်း ဆန္ဒပြမှုအပေါ် အရေးပေါ်ထုတ်ပြန်ချက်တစောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ သည်။
- o ဂျူလိုင်လ ၂၈ ရက်နေ့တွင် အိုးဝေစာစောင်ကို ဗကသများအဖွဲ့ချုပ်နှင့်အတူ ပြန်လည် ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။ ယခုအချိန်တွင် အိုးဝေစာစောင် အတွဲ ၁၊ အမှတ် ၁၀ အထိ ထွက်ရှိခဲ့ပြီး အင်တာနက်လူမှုကွန်ယက် တွင်သာမက မြေပြင်၌လည်း ဗကသများအဖွဲ့ချုပ်နှင့်အတူ ဖြန့်ဝေလျက်ရှိသည်။ ပေါ့ဒ်ကတ်စံ အစီအစဉ်ဖြင့်လည်း ပြောက်ကျားရေဒီယိုနှင့် ပူးပေါင်းကာ ထုတ်လွှင့်ဖြန့်ဝေလျက်ရှိသည်။
- o စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် စစ်ကျွန်ပညာရေးယန္တရား၏ စာမေးပွဲအောင်စာရင်းထုတ်ပြန်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တနိုင်ငံလုံးရှိ ဝိဇ္ဇာ၊ သိပ္ပံတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ (၃၂) ဖွဲ့နှင့်အတူ သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။
- o စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် ဒီမိုကရေစီအရေးတိုက်ပွဲဝင်နေသော ထိုင်းပြည်သူများနှင့်အတူ ရုပ်တည်ကြောင်း နိုင်ငံရေးအင်အားစုများ၊ သပိတ်ဆိုင်ရာအစုအဖွဲ့များ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့်အတူ ပူးတွဲကြေညာချက် ထုတ် ပြန်ခဲ့သည်။
- o အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် သမဂ္ဂ၏လုပ်ငန်းစဉ်များ စနစ်တကျလည်ပတ်နိုင်စေရန်နှင့် ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လက်ရှိနေ့ဦးကာလလိုအပ်ချက်များအရ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ကို အဖွဲ့ဝင် (၇) ဦးဖြင့် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
- o အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်အခြေခံပညာကျောင်းသားများသမဂ္ဂနှင့် ရတကသတို့ ကျောင်းသားသမဂ္ဂအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ လှုပ်ရှားမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးတိုင်ပင် ခဲ့ကြသည်။
- o နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် စစ်ကောင်စီလက်ချက်ကြောင့် မီးလောင်ပြာကျခဲ့ရသော ထန်တလန်မြို့အတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးပို့လှူဒါန်းခဲ့သည်။
- o နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ကြားကာလရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကောင်စီ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက် မှု ကာကွယ်ရေးမူဝါဒကို အတည်ပြုထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
- o ဒီဇင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် **Virtual Federal University**၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂနှင့် ကရင်နီ ဒေသမှ လူငယ်အဖွဲ့အစည်းတခုဖြစ်သည့် **Karenni Guys** တို့ ပူးပေါင်း၍ ကရင်နီပြည်နယ်ရှိ စစ်ရှောင်စခန်းလေးခု တွင် နေထိုင်နေသောကလေးငယ်များ၏ ပညာရေးအတွက် လိုအပ်သည်များကို ကူညီပံ့ပိုးခဲ့သည်။
- o ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ရတကသတို့ပူးပေါင်း၍ အင်းစိန်ထောင်အတွင်း နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများအား နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းနေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပူးတွဲသဘောထားထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
- o ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် **Virtual Federal University**၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂနှင့် ကရင်နီ ဒေသမှ လူငယ်အဖွဲ့အစည်းတခုဖြစ်သည့် **Karenni Guys** တို့ ပူးပေါင်း၍ စစ်ရှောင်စခန်းတခု၌ စာကြည့်တိုက် ဖွင့် လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။
- o ဒီဇင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ၉၁ နှစ်ပြည့် တောင်သူလယ်သမားနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တောင်သူလယ်သမား

ထုတ်ပြန်ချက် သတ်မှတ်ပေးပို့ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၀ ဒီဇင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် စစ်ကောင်စီ၏လက်ချက်ဖြင့် စစ်ကြောရေး၌ ဂုဏ်ရောင်ပြောင်မြောက်စွာ ကျဆုံးခဲ့သော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၊ ဘူမိဗေဒဌာနမှ တတိယနှစ်ကျောင်းသား ကိုအောင်ဘုန်းကျော်အား ကျောင်းသားအာဇာနည်တစ်ဦးအဖြစ် ဦးညွှတ်အလေးပြုကာ ဝမ်းနည်းကြောင်းသတိပေးစာတရပ် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်

၀ ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့တွင် စစ်ကောင်စီနှင့် တော်လှန်ရေးတပ်ဖွဲ့များအကြား တိုက်ပွဲပြင်းထန်နေသော လေးကျော်ကော်ဒေသအတွင်းရှိ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများပေးပို့လှူဒါန်းခဲ့သည်။

၀ ဇန်နဝါရီလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ရတကသတို့မှူးပေါင်း၍ လှိုင်သာယာမြို့နယ်ရှိ အိမ်ခြေယာမဲ့ပြည်သူများအား သွားရောက်ထောက်ပံ့ခဲ့သည်။

၀ ဇန်နဝါရီလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ကြားကာလရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကောင်စီ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် စစ်အာဏာရှင်ဘေးကို ကြိုကြိုခံတော်လှန်နေကြသော CDM ဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများကို အကူအညီပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ သစ်ပုပ်စာဖတ်ပိုင်းကို စတင်ခဲ့သည်။

၀ ဇန်နဝါရီလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် စစ်ကောင်စီနှင့် တော်လှန်ရေးတပ်ဖွဲ့များအကြား တိုက်ပွဲပြင်းထန်နေသော ကရင်နီပြည်နယ်၊ လှိုင်ကော်မြို့မှ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများပေးပို့လှူဒါန်းခဲ့သည်။

၀ ဇန်နဝါရီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ကြားကာလရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကောင်စီအစီအစဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ ဆရာများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသားများ၊ ကျောင်းသားဟောင်းများ မတရားဖမ်းဆီးခံရမှုအခြေအနေကို မှတ်တမ်းပြုစုရန်အတွက် စစ်တမ်းတရပ်ကောက်ယူခဲ့သည်။

နိဂုံးချုပ်

မိမိတို့ ရတကသ၏ တနှစ်တာ တိုက်ပွဲဝင်ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရင်ပြင်နီကျောင်းသားထုအစည်းအဝေးမှချမှတ်ခဲ့သော လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ယှဉ်ထိုး၍ အနှစ်ချုပ်လိုပါသည်။ လုပ်ငန်းစဉ် (၁) နှင့် (၂) ဖြစ်သည့် စစ်အာဏာရှင်စနစ်အမြစ်ဖြတ်ချေမှုရေးနှင့်ဒီမိုကရေစီအပြည့်အဝရရှိရေး၊ ၂၀၀၈ ခြေဥပျက်သိမ်းရေးတို့အတွက် လူထုဆန္ဒပြပွဲများတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်း၊ အိုးဝေစာစောင်ထုတ်ဝေခြင်းအပါအဝင် အခြားစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အခြားတိုက်ပွဲဝင်ရဲဘော်များအဖွဲ့အစည်းများနှင့် စစ်ဘေးရှောင်များကို ကူညီထောက်ပံ့ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေကိုမူ လူထုအင်အားဖြင့် အပြီးတိုင်ဖျက်သိမ်းနိုင်ခဲ့ပါလည်းဖြစ်သည်။ လုပ်ငန်းစဉ် (၃) ဖြစ်သည့် စစ်ကျွန်ပညာရေးသပိတ်မှောက်ရေးအတွက် စည်းရုံးရေးများဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကျောင်းသားထုအင်အားဖြင့် ပညာရေးသပိတ်သည်ယနေ့တိုင်တည်တံ့နေသည်ကို မျက်ဝါးထင်ထင်တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ လုပ်ငန်းစဉ် (၄) ဖြစ်သည့် CDM ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းစဉ်မှ မိမိတို့သည် ဆန္ဒရှိတိုင်းမလုပ်ဆောင်နိုင်သေးသည်ကို ဝန်ခံရပါမည်။ သို့သော် ရှေ့အဖို့၌ CDM ဝန်ထမ်းများကို ကူညီပံ့ပိုးနိုင်ရေးအတွက် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားလျက်ရှိပါသည်။ ဤနေရာ၌ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ CDM ဝန်ထမ်းများအတွက် ကူညီထောက်ပံ့မှုများပြုလုပ်ပေးနေသော YU CDM Support Team ကိုလည်း မိမိတို့ ရတကသမှ လေးစားဂုဏ်ပြုကြောင်း မှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။ ရင်ပြင်နီကျောင်းသားထုအစည်းအဝေးမှ ချမှတ်ခဲ့သော လုပ်ငန်းစဉ်လေးရပ်အနက် ၂၀၀၈ ခြေဥပျက်သိမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်သည် လူထုအင်အားဖြင့်အောင်မြင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ကျန်လုပ်ငန်းစဉ်များသည် မပြီးပြတ်သေးသောလုပ်ငန်းစဉ်များအဖြစ်ကျန်ရှိနေသေးသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂအနေဖြင့် ရှေ့အဖို့၌ ဤမပြီးပြတ်သေးသောလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆုံးခန်းတိုင်အောင် ဆက်လက်တိုက်ပွဲဝင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အစီရင်ခံစာအပ်ပါသည်။



ရတကသ ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ

ယခုအခါ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကျောင်းသားထုနှင့် ပြည်သူလူထုထံ တင်ပြအစီရင်ခံလိုပါသည်။ စစ်အစိုးရ၊ စစ်အုပ်စု နှင့် စစ်ဗျူရိုကရေစီယန္တယား ဟူသည့် စစ်သုံးစစ်လုံးကို တိုက်ဖျက်ချေမှုန်းနိုင်မှ စစ်အာဏာရှင်စနစ်အမြစ်ပြတ်မည်ဟု မိမိတို့ ခံယူသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ရတကသ ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များသည်လည်း စစ်သုံးစစ်ချေမှုန်းရေးလမ်းစဉ်ကိုအခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

(၁) သမဂ္ဂအင်အားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း

တော်လှန်ရေးကာလရှည်ကြာလာသည်နှင့်အမျှ တိုက်ပွဲကိုရေရှည်ဆင်နွှဲနိုင်ရန်အတွက် သမဂ္ဂအင်အားတောင့်တင်းရေးသည် အရေးကြီးလာသည်။ ဤကဲ့သို့ တော်လှန်ရေးကာလရှည်ကြာလာသည်နှင့်အမျှ ရန်သူစစ်အာဏာရှင်တို့၏ တန်ပြန်တော်လှန်ရေးလုပ်ရပ်များ၊ အကြမ်းဖက်ဖိနှိပ်မှုများသည်လည်း ပိုမိုပြင်းထန်လာ၏။ ရန်သူတို့မည်မျှ အကြမ်းဖက်ဖိနှိပ်သည်ဖြစ်စေ သမဂ္ဂ၏ခွပ်ဒေါင်းအောင်လံတော်သည်ကား ဘယ်သောအခါမျှ မြေခလိမ့်မည်မဟုတ်ချေ။ အကြောင်းမူ ကျောင်းသားသမဂ္ဂဟူသည် တဦးတယောက်၊ တစုတဖွဲ့မဟုတ်ဘဲ ကျောင်းသားထုတစ်လုံးကို အခြေတည်သောကြောင့်တည်း။ ဤသို့ရေရှည်တော်လှန်ရေးကို မဆုတ်မနစ်ဆင်နွှဲနိုင်ရန် နှင့် သမဂ္ဂ၏ ကျောင်းသားထုအခြေခံအင်အားခိုင်မာစေရန်အတွက် သမဂ္ဂအင်အားတည်ဆောက်ရေးကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂသည် အထူးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

(၂) လူထုစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်း

လူထုသည် ယခုအခါ စစ်အာဏာရှင်စနစ်ဆန့်ကျင်ရေးစိတ်ဓာတ်များကိန်းအောင်းနေသည့် တော်လှန်သောလူထုဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၏ လူထုစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများသည် စစ်သုံးစစ်တိုက်ဖျက်ရေးအယူအဆအပေါ် အခြေခံမည်ဖြစ်သည်။ စစ်ကျွန်ပညာရေးကိုသပိတ်ဆက်မှောက်ရန်လည်း လိုအပ်သည့် စည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

(၃) လူထုပညာရေးနှင့် သုတေသနလုပ်ငန်း

တချိန်တည်း၌ပင် စစ်အာဏာရှင်ဘေးဒဏ်ကြောင့် ဒုက္ခရောက်ကြရသော ကလေးငယ်များ၏ ပညာသင်ကြားရေးအတွက် မြေပြင်ပညာရေးလှုပ်ရှားမှုများကို လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ရတကသ က ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် တော်လှန်ရေးကို ပညာရပ်ဆိုင်ရာလေ့လာဆန်းစစ်မှုများဖြင့် အထောက်အကူပြုနိုင်ရန်အတွက် သုတေသနလုပ်ငန်းများဖော်ဆောင်နိုင်ရန်လည်း လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်သည်။

(၄) CDM ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများ

ယမန်နှစ်က မိမိတို့ ရတကသ အနေဖြင့် CDM ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများကို အားရလောက်ဖွယ်မစွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သော်လည်း လာမည့်နှစ်တွင် CDM များကို ထောက်ပံ့မှုပြုနိုင်ရန်အတွက် အထူးကြိုးပမ်းမည်ဖြစ်သည်။ CDM လှုပ်ရှားမှုသည် စစ်အာဏာရှင်၏ ဗျူရိုကရေစီယန္တယားကို ပြင်းပြင်းထန်ထန်ထိုးနှက်နိုင်သောလှုပ်ရှားမှုဖြစ်သည်။ CDM လှုပ်ရှားမှုသက်သက်ဖြင့် စစ်အာဏာရှင်စနစ်ကို အမြစ်ပြတ်ချေမှုန်းနိုင်သော်လည်း စစ်အာဏာရှင်စနစ်ကိုအမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းရန်အတွက်မူကား CDM လှုပ်ရှားမှုသည် အလွန်အားကောင်းသောဓားတစ်လက်အဖြစ်ရှိနေသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ CDM လှုပ်ရှားမှု မပြုလဲရန်အတွက် လိုအပ်သောကူညီထောက်ပံ့မှုများ၊ အားပေးစည်းရုံးမှုများကို ရတကသ မှ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ CDM များနည်းတူ တိုက်ပွဲဝင်ရဲဘော်များ နှင့် စစ်ဘေးဒဏ်သင့်ပြည်သူများကိုလည်း ကူညီထောက်ပံ့နိုင်ရေးကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်သည်။

ကျောင်းသားရဲဘော်အပေါင်းတို့...

အထက်ပါလုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်မှာ ကျောင်းသားထု၏အင်အားသည် များစွာအရေးပါလှ၏။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် သမဂ္ဂ၏ခွပ်ဒေါင်းအောင်လံအောက်၌ စုစည်း၍ တိုက်ပွဲဝင်ကြရန် နှိုးဆော်လိုသည်။ ရတကသ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၏ ပြောင်မြောက်လှ သောသမိုင်းဂုဏ်ရောင်ကို စောင့်သိမြှင့်တင်ရင်း စစ်အာဏာရှင်စနစ်အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းရေးတိုက်ပွဲကို ဆုံးခန်းတိုင် တိုက်ပွဲဝင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း လေးနက်စွာကတိပြုလိုက်သည်။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ အခွန်ရှည်တည်မြဲပါစေ။



ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့
ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ

စစ်အစိုးရ၊ စစ်အုပ်စု၊ စစ်ဗျူရိုကရေစီ ဟူသော

စစ်ကိုးစစ်ကိုး

အမြစ်ဖြတ်ချေဖျက်ဖို့